
اتوبوسهایتندرو،آیینهدقتبریزیها

شنبه 13 دی 1393 | سال دوم | شماره 465

مش��کلات م��ردم تبری��ز در اتوبوس ه��ای تندرو 
پایان یافتنی نیست و این تراژدی غم انگیز همچنان ادامه 

دارد.
به گزارش مهر، مشکلات مردم تبریز با اتوبوس های 
تندرو نه تنها با گذش��ت زمان رفع نش��ده اس��ت بلکه 
روزبه روز به تعداد آنها افزوده می شود تا جایی که دیگر 
انگیزه ای برای مردم جهت سوار شدن بر این اتوبوس ها 
و استفاده از حمل ونقل عمومی باقی نمانده و بیشتر افراد 

سعی می کنند تا از خودروهای شخصی استفاده کنند.
20 دقیقه ای می شود که در ایستگاه اتوبوس شریعتی 
ایس��تاده ام ولی در این س��رمای پاییزی هیچ خبری از 
بی آرتی نیست. مردم کلافه شده اند و از این وضع ناراضی 

هستند  .
 بالاخره نور چراغ های یک بی آرت��ی از فاصله تقریبا 
صد متری به چش��م می خورد که به ایس��تگاه نزدیک 
می شود و افرادی که به صف ایستاده اند به زور خودشان 
را در اتوب��وس جای می دهند. من ه��م ازجمله افرادی 
هستم که با فشار جمعیت توانستم خودم را در قسمتی 

از اتوبوس جای دهم.
افرادی از فرصت استفاده می کنند و هرکدام نظرات 
شخصی و تحلیل هایی را درمورد حل مشکلات مربوط 
به بی آر تی مطرح می کنند. بین نظرات مختلف مردمی 
که اکثر آنها افزایش تع��داد اتوبوس ها و تقویت ناوگان 
حمل ونقل عموم��ی را بهترین راه حل این مش��کلات 
می دانند، آقای نسبتا جوانی می گوید: مهم ترین عامل 
دیر رسیدن اتوبوس ها، پروژه های متعدد عمرانی موجود 
در این مسیر است که باعث می شود اتوبوس ها نتوانند در 

زمان مقرر به ایستگاه ها برسند.
رض��ا یزدان پن��اه ادامه می ده��د: به دلی��ل ازدحام 
بیش از حد جمعیت در ایس��تگاه ها و همچنین داخل 
اتوبوس ها، بعضی از رانندگان بدون توجه به فریاد مردم 
به ویژه بانوان برای نگه داشتن اتوبوس و پیاده شدن آنان، 

اعتنایی نکرده و به حرکت خود ادامه می دهند.
یکی از شهروندان تبریزی با انتقاد از وضع بی آرتی و 
ازدحام مردم  در ایستگاه ها به ویژه در ساعات اولیه صبح 
می گوید: اتوبوس ها خیلی دیر می آیند و روزانه مجبورم 
برای سوارشدن به اتوبوس، یک ربع تا 20 دقیقه منتظر 
بمانم و در خوشبینانه ترین حالت پس از سوار شدن هم 

بیش از ۱0 ایستگاه سرپا بایستم.
عرفان دلیری در ادامه می گوید: برخی از مسئولان و 
مدیران شهری ادعا می کنند که می خواهند ساماندهی 
ایستگاه های بی آرتی و حل مش��کلات موجود در این 
زمینه را با الگوبرداری از کلانشهرهای دیگر حل کنند 
ولی مشکلات زیاد می شود، در تهران و دیگر کلانشهرها 
که مناطق کوهستانی نیس��تند، ایستگاه های اتوبوس 
اتاقک شیشه ای دارند و محصور شده اند ولی در تبریز با 
این آب وهوای سرد، ایستگاه ها از هر طرف باز هستند و 
نیمکت نداشته و ارتفاع سقف شان هم به قدری بالاست 

که تاثیری به حال مسافران ندارد.
وی از برخورد دور از شأن برخی ماموران کنترل بلیت 

در ایستگاه ها انتقاد می کند و می افزاید: بعضی از ماموران 
کنترل کارت بلیت برخورد توهین آمیز با ش��هروندان 
می کنند درحالی  که به نظر من دلیل کارت نزدن بعضی 
از شهروندان این اس��ت که اتوبوس ها نتوانسته اند بین 
مردم اعتمادسازی کنند، به همین دلیل مردم وقتی با 
بی احترامی مواجه می شوند، سعی می کنند که از کارت 

بلیت    استفاده نکنند.
دانشجوی جامعه شناسی یکی از دانشگاه های استان 
نیز اظه��ار می کند: چه دلیل��ی دارد که ش��هرداری با 
اس��تفاده از پول مردم شکل ایستگاه های اتوبوس را هر 

چند وقت یکبار عوض می کند.
عرفان در ادامه س��خنان خود با تأکید ب��ر لزوم ارایه 
آموزش های لازم رعایت حقوق شهروندی به ماموران 
کنترل کارت بلیت و همچنین به شهروندان می گوید: 
بهتر است شهرداری امکاناتی فراهم کند که مسافران 
ایس��تگاه ها در مدتی ک��ه منتظر اتوبوس هس��تند از 
روزنامه، کتاب و مواردی از این دس��ت استفاده کنند تا 
وقت آنان تلف نش��ود. وی با بیان این که پدرش معلول 
است و نمی تواند از اتوبوس استفاده کند، ادامه می دهد: 
پدر من مجبور است که به خاطر معلولیت خود از ویلچر 
استفاده کند ولی متاسفانه رمپی که توسط شهرداری در 

برخی از ایستگاه های بی آرتی تعبیه 
شده است، شیب بسیار بلندی دارد 
و حتی برای اس��تفاده یک انسان 
معمولی مناسب نیست چه بماند به 

یک شخص معلول.
علی در همین راس��تا می افزاید: 
ش��هرداری باید امکانات��ی فراهم 
کند که افراد معلول هم بتوانند به 
بهترین ش��کل ممکن از خدمات 
ارایه ش��ده به عنوان یک ش��هروند 
اس��تفاده کنند نه این ک��ه به رغم 
ص��رف هزینه ه��ای هنگف��ت در 
بهس��ازی و نوسازی ایس��تگاه ها 

برخی بگویند که مطالعات در این مورد شروع شده است.
سخنگوی شورای اسلامی کلانشهر تبریز نیز با بیان 
این که وضع بی آرتی در ش��أن شهروندان نیست، ادامه 
می دهد: نوسازی ایس��تگاه های اتوبوس برای شرایطی 
طراحی و احداث ش��ده اند که ما به ح��د کافی اتوبوس 
داشته باشیم و مدام اتوبوس ها در این مسیر مسافر سوار 

کنند.
سعید حاجی زاده با تأکید بر ضرورت افزایش امکانات 
رفاهی برای شهروندان در ایستگاه های اتوبوس اظهار 
می کند: ب��ا توجه به تذکراتی که از ش��ورای اس��لامی 
کلانشهر تبریز به مسئولان مربوطه داده ایم، در آینده 
نزدیک تمامی ایس��تگاه های بی آرت��ی تبریز مجهز به 
صندلی و لایت باکس مناس��ب در مقابل سرما و گرما 

می شوند.
وی در همین راس��تا اظهار می کند: به عنوان نمونه 
یک لایت باکس در ایستگاه اشکان نصف  راه تعبیه شده 

است که در صورت تأیید توس��ط کارشناسان در دیگر 
ایستگاه ها نیز نصب و مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

س��عید حاجی زاده در ادامه با بیان این که تابس��تان 
امسال، ۷0دستگاه اتوبوس صفر کیلومتر و نوسازی شده 
به تعداد دستگاه های اتوبوس این مسیر افزوده شد، ادامه 
می دهد: ۵0دستگاه اتوبوس تندرو تا پایان  سال جاری به 

این تعداد نیز اضافه می شود.
وی می گوید: امیدواریم ب��ا افزایش تعداد اتوبوس ها، 
بسیاری از مشکلات ش��هروندان رفع شود چراکه یکی 
از مهم ترین اولویت های شورای اسلامی کلانشهر تبریز 
کاهش و رفع تمامی مشکلات موجود در مسیر بی آرتی 

و ایستگاه های آن است.
وی در بخ��ش پایانی س��خنان خود با بی��ان این که 
۷0  درصد س��فرهای درون ش��هری تبریز با استفاده از 
بی آرتی صورت می گیرد، ادام��ه می دهد: امیدواریم در 
آینده نزدیک بتوانیم س��رویس دهی مناسبی در شأن 
شهروندان تبریزی داشته باشیم و من از شهروندان به 

خاطر وجود برخی مشکلات معذرت می خواهم.
محمدحس��ین جعفری، عضو ش��ورای اس��لامی 
کلانشهر تبریز نیز با بیان این که کمبود اتوبوس داریم، 
ادامه می دهد: مسأله تهیه و تأمین اتوبوس برای استفاده 
در خط ویژه بی آرتی همواره یکی 
از اولویت های ش��ورای اس��لامی 
کلانش��هر تبریز بوده و به جد نیز 
پیگیر حل مشکلات مربوط به این 

حوزه است.
وی ادامه می دهد: برنامه ریزی 
دقیق��ی بای��د انج��ام ش��ود که 
اتوبوس ها در ساعات اوج استفاده 
همشهریان از ناوگان حمل ونقل 
عمومی به وی��ژه بی آرتی فعال تر 

باشند.
جعف��ری همچنی��ن ادام��ه 
می دهد: ب��رای حل مش��کلات 
موجود و تأمین رفاه شهروندان حتما اتوبوس خریداری 
می کنیم ولی درحال حاضر شهرداری با گرانی بیش از 
حد اتوبوس مواجه اس��ت که به همی��ن خاطر منتظر 

کمک های مالی دولت برای خرید اتوبوس هستیم.
عضو شورای اسلامی تبریز همچنین می گوید: یکی از 
بهترین خدماتی که می توانیم نسبت به همشهریان ارایه 
کنیم، تقویت ناوگان حمل ونقل عمومی، رایگان کردن 
استفاده از بی آرتی یا جلوگیری از افزایش قیمت بلیت 
در راستای تشویق مردم به استفاده از وسایل حمل ونقل 

عمومی است.
مدیر عامل شرکت اتوبوسرانی تبریز و حومه نیز تنها 
دلیل کاهش س��رعت حرکت اتوبوس ه��ا و تأخیر در 
رسیدن به ایس��تگاه ها را اجرای چندین پروژه عمرانی 
موجود در میدان راه آهن، بتن غلتکی نصف راه تا میدان 
قونق��ا و چندین پ��روژه عمرانی دیگر عن��وان می کند 
و می گوی��د: اگر هری��ک از این پروژه ه��ا، باعث تأخیر 

3دقیقه ای در هر سرویس شوند، درنهایت هر اتوبوس، 
یک ربع با تأخیر به ایستگاه می رسد.

فیروزیان، نصب سامانه بلیت الکترونیکی در تمامی 
ایستگاه های اتوبوس را از مهم ترین اولویت های شرکت 
اتوبوسرانی تبریز و حومه عنوان می کند و ادامه می دهد: 
در س��ه ماهه اخیر امس��ال، 3۷دستگاه س��امانه بلیت 
الکترونیکی در ایستگاه های اتوبوس تبریز نصب شده 
است که قبلا نیز تعداد این دستگاه ها در ایستگاه های 

اتوبوس ۱00 عدد بود.
وی در همین راس��تا ابراز م��ی دارد: در آینده نزدیک 
تعداد این سامانه های بلیت الکترونیکی به ۱۵0 دستگاه 

افزایش  پیدا  می کند.
فیروزیان همچنین با بیان این که مسئولیت نظارت 
بر اس��تفاده م��ردم از کارت بلی��ت را به عه��ده یکی از 
ش��رکت های خصوصی واگذار کرده ایم، ادامه می دهد: 
خوشبختانه روند مشارکت ش��هروندان در استفاده از 
کارت بلیت نسبت به مدت مشابه  سال قبل افزایش پیدا 

کرده است.
مدیرعامل شرکت اتوبوس��رانی تبریز و حومه با بیان 
 این که تع��داد اتوبوس های تن��درو برای اس��تفاده در 
خط ویژه افزایش پیدا خواهد کرد ولی تعداد دقیق آن را 
نمی توانم بگویم، ادامه می دهد: تا جایی که اطلاع دارم 
شهرداری کلانشهر تبریز برای خرید اتوبوس های تندرو 

با برخی شرکت های خصوصی وارد مذاکره شده است.
وی ابراز امیدواری کرد: با افزایش تعداد اتوبوس های 
تندرو و تکمیل پروژه های عمرانی شهرداری های مناطق 
در این مس��یر، ش��اهد کاهش و رفع مش��کلات مردم 

خواهیم بود.
فیروزیان همچنین در بخش دیگری از س��خنان 
خود با بیان این که یک نمون��ه از لایت باکس ها را در 
ایستگاه اشکان خیابان نصف راه نصب کرده ایم، ادامه 
می دهد: از تمامی ش��رکت هایی ک��ه در این زمینه 
فعالیت دارند می خواهیم که طرح های خود را با درنظر 
داشتن نورگیری مناسب، ضدسرما و داشتن تابلوهای 
مناسب برای امور تبلیغاتی به شرکت اتوبوسرانی تبریز 
و حومه تحویل دهند تا این شرکت نیز در صورت تأیید 
طرح و نیاز به آن طرح، هماهنگی های لازم را به عمل 

آورد.
مدیرعامل شرکت اتوبوسرانی تبریز و حومه در بخش 
پایانی س��خنان خود اظهار می دارد: برنامه هایی داریم 
که در آینده نزدیک در ایستگاه های اتوبوس از بهترین 
خدمات رفاهی و فرهنگی همچون بخش کتابخوانی و 
روزنامه خوانی نیز استفاده  کنیم. در پایان گفتنی است 
که مردم تبریز انتظار دارند مجموعه مدیریت ش��هری 
در اس��رع وقت، سیاس��ت های عملی مناس��بی برای 
کاهش ازدح��ام مردم در ایس��تگاه و داخل اتوبوس ها، 
استفاده از کارت بلیت در تمامی مسیرهای اتوبوسرانی 
و به ویژه بازنگری در اصلاح یا احداث رمپ های مناسب 
ایستگاه های اتوبوس در جهت استفاده راحت و هرچه 

بیشتر مردم به ویژه افراد معلول اتخاذ کند.

د یار

برای نخستین بار صورت گرفت

ایجادتوانتولیدفولادهایویژه
موردنیازصنایعخودروسازی

درفولادمبارکهاصفهان
ب��ا راه اندازی واح��د RH-TOP در ناحیه 
فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه، 
توان تولی��د فولادهای IF م��ورد نیاز صنایع 
خودروس��ازی برای اولین بار در شرکت فولاد 

مبارکه اصفهان ایجاد شد.
به گ��زارش خبرنگار م��ا از اصفه��ان، بهرام 
زماني، مدیر ناحیه فولادس��ازي و ریخته گري 
فولاد مبارکه اصفهان با تایید این خبر گفت: با 
تلاش کارکنان سختکوش ناحیه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم برای اولین بار در کش��ور 
تولید فولادهای عاري از عناصر بین شبکه اي 
 (Ultra Low Carbonبس��یار کم کرب��ن
Interstitial Free Steels) ULC IF از 
طریق سیکل RH-TOP ناحیه فولادسازی 

با موفقیت انجام گرفت.
وي با اشاره به این مطلب که واحد گاززدایی 
از نوع RH-TOP ساخت شرکت اس ام اس 
دماگ ( SMS DEMAG) است و از تاریخ 
تیرماه  سال جاري راه اندازی ش��ده، افزود: در 
این واح��د تاکنون حدود ۱2 ه��زار تن از انواع 
 IF( ،Ultra Low Carbon فولاد ش��امل
 ،Low Carbon  ،Interstitial Free)
عملی��ات  تح��ت  و...   Low Hydrogen

گاززدایی و کربن زدایی قرارگرفته است.
وی ب��ا تاکید ب��ر این خب��ر ک��ه در آذر ماه 
 ULC س��ال جاري مق��دار۱663 تن ف��ولاد 
از ن��وعIF (تیتانی��وم دار) و ۱9۵0 ت��ن فولاد 
RH- گاززدایی ش��ده کم کربن توسط واحد

TOP ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم 
تولید شده اس��ت، تصریح کرد: با موفقیت به 
دست آمده در آینده، کشور از واردات این گونه 

فولاد ها بی نیاز خواهد شد.
 IF بهرام زماني عم��ده کارب��رد فولادهای
ULC و LC را در قسمت هایی از بدنه خودرو 
که به ط��ور همزمان و ترکیبی نیاز به کش��ش 
و تغییر فرم (ش��کل پذیری و فرم پذیری بالا) 
دارند، ذکر ک��رد و گفت: این قطعات ش��امل 

قسمت هاي نمایان و غیرنمایان است.
وي ب��ا بی��ان مش��خصات فن��ي ای��ن نوع 
گریده��اي فولادي تصریح ک��رد: در این نوع 
ف��ولاد با کاه��ش می��زان کربن ب��ه کمتر از 
30 پی پی ام و س��پس با پایدار ش��دن عناصر 
کربن و نیتروژن توس��ط تیتانیوم و تش��کیل 
ترکیبات TiC و TiN مش��کلات مربوط به 
پیرسازی Ageing و تشکیل باندهای لودر 
مرتفع ش��ده و مانع از به وج��ود آمدن نقطه 
RH- تس��لیم در ف��ولاد می ش��ود. در واحد

TOP ب��ا ایجاد خ��أ و همچنی��ن به کمک 
گاز آرگ��ون (Lifting Gas) ذوب از پاتیل 
وارد محفظ��ه تح��ت خأ ش��ده و با چرخش 
ذوب در آن و به خص��وص از زمانی که فش��ار 
 داخل محفظه به کمتر از ۱.۵ میلی بار رسید

(Deep Vacuum) عم��ل کربن زدای��ی 
از فولاد از طریق س��وختن کربن با اکس��یژن 
و ایج��اد گاز CO به حداکثر خود رس��یده و 
پس از مدت زم��ان لازم می��زان کربن ذوب 
به حد موردنظ��ر خواهد رس��ید. در آخرین 
مرحله با اف��زودن فروتیتانیوم به میزان مورد 
نیاز و سپس چرخش ذوب در محفظه خأ به 
مدت 2 دقیقه، ذوب از نظر آنالیز ش��یمیایی 
همگن شده و پس از اطمینان از صحت آنالیز 
نهایی و دم��ای مطلوب مورد نظ��ر، ذوب به 

ریخته گری مداوم     ارس��ال می ش��ود.

آغازطرحکارزاررسانهایپیشگیری
ازمصرفموادمخدرصنعتی

درخراسانشمالی
طرح کارزار رس��انه ای پیشگیری از مصرف 
موادمخ��در صنعت��ی ب��ا همکاری س��ازمان 
بهزیس��تی، ش��ورای هماهنگ��ی مب��ارزه با 
موادمخ��در و جمعی��ت هلال احم��ر اس��تان 
و ب��ا ه��دف آگاهی بخش��ی، اطلاع رس��انی و 
پیش��گیری درب��اره موادمخ��در در اس��تان 

خراسان شمالی اجرا می شود.
معاون ام��ور جوانان جمعی��ت هلال احمر 
اس��تان دراین ب��اره گف��ت: در ای��ن طرح و 
براس��اس تفاهمنامه هلال احمر و س��ازمان 
بهزیس��تی 3۵ کانون دانش��جویی، طلاب و 
روستایی در استان برنامه های آگاهی بخشی 
درب��اره مضرات مص��رف موادمخ��در را اجرا 

می کنن��د.
علی آبادی درب��اره برنامه ه��ای اجرایی در 
این ط��رح گفت: برق��راری س��امانه پیامکی، 
توزیع بروش��ور، برپایی جلسات، همایش ها و 
کارگاه های آموزش��ی برای اعضا و عموم مردم 

ازجمله این برنامه هاست.
وی ب��ا اش��اره ب��ه فعالی��ت کانون ه��ای 
دانش��جویی به عنوان یکی از کانون های فعال 
در ای��ن طرح اف��زود: اطلاع رس��انی و آگاهی 
بخشی به این قشر تحصیلکرده می تواند سبب 
کاهش مص��رف موادمخدر در می��ان جوانان 

شود.
طرح کارزار رس��انه ای پیشگیری از مصرف 
موادمخدر صنعتی شیش��ه تا پانزدهم دی ماه 

در استان اجرا می شود.
استان خراس��ان ش��مالی چهارمین استان 
اجراکننده طرح کارزار رسانه ای پیشگیری از 

مصرف مواد مخدر صنعتی شیشه است.
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جنوب
برنامه

پژوهشگر جوان هرمزگانی که از کارکنان 
اداره حقوقی بندر شهید رجایی است، موفق 
ش��د طی یک ماه گذش��ته با حضور موثر در 
چندین رویداد علمی و پژوهشی بین المللی، 
ملی و اس��تانی، در دفاع از اصالت نام »خلیج 

فارس« نقش آفرینی کند.
نیما صفا درگیری، پژوهش��گر و حقوقدان 
28 ساله بندرعباس��ی طی روزهای یازدهم 
تا چهاردهم آذرماه گذش��ته که بندرعباس 
میزبان ش��انزدهمین نمایش��گاه بین المللی 
صنایع دریای��ی ایران بود، ضم��ن حضور در 
غرفه س��ازمان بنادر و دریانوردی مستنداتی 
مبنی بر اس��تفاده از نام خلی��ج فارس در آثار 
مکتوب به جا مان��ده از دوره صدر اس��لام و 
همچنین کتب حدیثی را به بازدیدکنندگان 
ارایه ک��رد. ط��ی چن��د روز برگ��زاری این 
نمایشگاه، شخصیت های کشوری و لشکری 
ازجمله محمدرضا نعم��ت زاده وزیر صنعت، 
معدن و تجارت، محمد سعیدنژاد معاون وزیر 
راه و مدیرعامل س��ازمان بنادر و دریانوردی 
نعیم آب��ادی غلامعل��ی  آی��ت الله   کش��ور، 

 عضو مجل��س خب��رگان رهب��ری، دریادار 
حبیب الله س��یاری فرمانده نی��روی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، دریادار  امیر 
رس��تگاری رئیس س��ازمان صنایع دریایی 
وزارت دفاع و ... از غرفه مذکور بازدید کردند. 
همچنین این پژوهش��گر برتر هرمزگانی، 
ضمن برپایی یک غرفه در نمایشگاه استانی 
هفته پژوه��ش در بندرعب��اس (پانزدهم تا 
بیستم آذرماه)، 3۵ فقره از صدها اثر مکتوب 
و منحصربه ف��رد پژوهش��ی خ��ود مربوط به 
دوره ه��ای مختل��ف اس��لامی را در معرض 
دید عموم گذاش��ت ت��ا حقانی��ت و اصالت 
نام خلیج ف��ارس را با ارجاع ب��ه کتب معتبر 
اسلامی که تاکنون به آنها استناد نشده بود، 

بازگو کند.
لازم ب��ه ذکر اس��ت، عالی تری��ن مقامات 
استانی و مدیران کل دس��تگاه های اجرایی 
ضم��ن بازدی��د از ای��ن غرف��ه در جری��ان 
آخرین تحقیقات صورت گرفته توس��ط این 
پژوهش��گر جوان در زمینه تاری��خ و تمدن 
ایران و حاکمیت تاریخی کش��ور بر آب های 

نیلگون خلیج فارس قرار گرفتند. از س��وی 
دیگر، این غرفه با اس��تقبال کم نظیر اقش��ار 
مختلف مردم و فعالان دانشگاهی و حوزوی 

نیز مواجه شد. 
در بخ��ش پایانی این نمایش��گاه، با برپایی 
یک آیین ویژه با حضور اس��تاندار هرمزگان، 
از فعالیت »نیما صفا« به عنوان غرفه پژوهشی 
برت��ر تقدیر و تجلی��ل به عمل آم��د. گفتنی 
اس��ت، مهم ترین دس��تاورد وی دستیابی به 
»مقدس ترین س��ند اصالت نام خلیج فارس« 
اس��ت که حدیثی اس��ت به نق��ل از پیامبر 
گرامی اس��لام (ص) در یکی از کتب معتبر 
حدیث��ی اهل س��نت، به ن��ام »مس��ند ابی 
یعلی الموصل��ی« که حاکی از جاری ش��دن 
 چندب��اره نام »بح��ر فارس« بر زب��ان مبارک

 نبی اک��رم(ص) اس��ت. برای نخس��تین بار، 
تحقیق��ات منحصربه فرد ای��ن محقق جوان 
هرمزگانی، به تأیید علمای اعلام اهل سنت 
و همچنین مراجع عظام تقلید ش��یعه رسید 
و ای��ن اق��دام، با اس��تقبال زی��اد محققان و 

دانش پژوهان جهان اسلام مواجه شد.

عباس مویدی، مدیر جهاد کشاورزی بستک 
گفت: از ابتدای س��ال جاری به طور مس��تمر و 
دقیق از 300 مورد واگذاری اراضی جهت اجرای 
طرح های کشاورزی و غیرکشاورزی بازدید شده 
و گ��زارش عوامل نظارتی نیز ب��ه مدیریت امور 
اراضی استان و دبیرخانه هیأت نظارت ماده 33 
قانون واگذاری اراضی ملی ارسال شده است. به 
گزارش روابط  عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
استان هرمزگان، وی همچنین افزود: 4۷0 نفر 
س��اعت کلاس آموزش حفظ کارب��ری اراضی 
زراع��ی و باغی جه��ت بهره ب��رداران و دهیاران 
شهرستان بس��تک نیز برگزار ش��ده است. وی 
ابراز امیدواری ک��رد که با برگزاری این کلاس ها 
از تغییر غیرمجاز اراضی زراعی و باغی جلوگیری 
به عمل آید.  وی خاطرنش��ان کرد: بیش از ۱20 
هکتار اراضی زراعی و باغ ها نیز جهت صدور سند 
به اداره ثبت اس��ناد و املاک شهرستان بستک 
معرفی شده اند. همچنین تعداد ۷ پرونده تغییر 
کارب��ری غیرمجاز اراضی زراع��ی و باغی پس از 
توقف اجرای عملیات به مراجع قضایی شهرستان 
جه��ت برخ��ورد قانونی معرفی ش��ده اس��ت.

نظارتدقیقحضورپژوهشگربندرشهیدرجاییدرچندرویدادبزرگعلمی-پژوهشی
برواگذاریاراضیبستک

برگزاریهمایشپرسشمهر
رئیسجمهوریباحضورنماینده

شهرستانهایشهریار،قدسوملارد
در راس��تای پرس��ش مه��ر رئیس جمهوری 
پیرامون کمبود و بحران آب با حضور جمعی از 
مسئولان شهریار همایشی در دبیرستان دخترانه 

سرآمد شهر اندیشه برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی ام��ور آب و فاضلاب 
شهرستان ش��هریار، در راس��تای پرسش مهر 
رئیس جمهوری ب��ا عنوان »ایران ما با مش��کل 
جدی کمب��ود آب روبه روس��ت هرک��دام از ما 
چگونه از آب های ایران می توانیم بهتر نگهداری 
و اس��تفاده کنیم« و با هماهنگی اداره آموزش و 
پرورش و امور آب و فاضلاب شهرستان شهریار، 
همایش کمب��ود و بح��ران آب در دبیرس��تان 
دخترانه سرآمد شهر اندیشه برگزار شد. در این 
مراسم گروسی، نماینده شهرستان های شهریار، 
قدس و ملارد اظهار داشت: طرح و ابتکار ریاست 
محترم جمهوری جناب آقای دکتر روحانی که 
با موضوع آب است، طرح بس��یار خوبی است و 
در این راستا می توان حرکت و برنامه های خوب 
فرهنگی درقالب هایی مثل نقاش��ی انجام داد تا 
این مایه حیات توس��ط مردم به درستی مصرف 
ش��ود. وی اظهار داش��ت: در شهرس��تان های 
تحت پوشش نخستین مشکلی که از سوی مردم 
مطرح می شود، آب شرب و به ویژه آب برای بخش 
کشاورزی است.  گروسی افزود: امیدواریم با این 
حرکت و کار فرهنگی در کشور، استفاده بهینه 
از آب تبدیل به یک فرهنگ ش��ود. در راس��تای 
مصرف بهینه آب برای کشاورزان نیز تسهیلات 
ویژه ای جهت استفاده از روش های نوین آبیاری 

در نظر گرفته شده است.

بهرهبرداریاز3حلقهچاهجدید
درشهراندیشه

مدیر امور آبفای اندیشه از تجهیز و بهره برداری 
3 حلقه چاه جدید در شهر اندیشه خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی ام��ور آب و فاضلاب 
شهرستان شهریار، محمدولی زیوری افزود: چاه 
حافظ با عمق 2۱0 متر ب��ا آب دهی 20 لیتر در 
ثانیه، چاه بازار ایرانی اسلامی با عمق 230 متر با 
آب دهی 2۵ لیتر در ثانیه، چاه شماره ۱0 با عمق 
2۵0 متر با آب دهی 2۵ لیتر در ثانیه در فازهای 3 
و4 و6 شهر اندیشه که حفاری آنها به پایان رسیده 

بود، تجهیز و به بهره برداری رسید.
وی در ادام��ه اظه��ار امی��دواری ک��رد که با 
بهره برداری از این 3 حلقه چاه مش��کل کم آبی 

شهروندان شهر اندیشه در سال جاری حل شود.

شناساییانشعاباتغیرمجاز
وبرخوردجدیبامتخلفان

در جلسه مشترک مسئولان نیروی انتظامی 
و امور آبفای شهرس��تان ملارد بر تعامل هرچه 

بیشتر نیروی انتظامی و آبفا تأکید شد.
به گزارش روابط عمومی آبفای شهرس��تان 
ملارد، در جلس��ه ای ک��ه با حض��ور فرمانده 
انتظامی شهرستان ملارد، رئیس اداره آگاهی 
این شهرس��تان، نماینده فرمانداری و رئیس 
دفتر حراس��ت و امور محرمانه شرکت آبفای 
شهرها و شهرک های غرب استان تهران برگزار 
ش��د، هر دو طرف بر تعامل بیشتر بین این دو 
نهاد تأکی��د کردند. در این جلس��ه مدیر امور 
آبفای شهرستان ملارد ضمن تقدیر و تشکر از 
عوامل انتظامی ملارد گفت: با توجه به وظایف 
حساسی که امور آبفا و نیروی انتظامی برعهده 
دارند، هماهنگی میان ای��ن دو نهاد به منظور 
خدمات رسانی هرچه بهتر به شهروندان عزیز 

از ضروریات است.
وی افزود: در شهرس��تان م��لارد با توجه به 
مهاجرپذیری و رش��د روزاف��زون جمعیت و 
بحران کمبود آب و افت منابع آبی زیرزمینی 
متاس��فانه برخی افراد س��ودجو با خسارت به 
شبکه آبرسانی اقدام به نصب انشعاب غیرمجاز 
و اس��تفاده جهت ساخت وساز و مصرف شرب 
به صورت غیرقانونی می کنن��د. از این رو آبفا با 
تشکیل اکیپ های اجراییات اقدام به شناسایی 
و جم��ع آوری این گون��ه انش��عابات می کند. 
محمدی تصری��ح کرد: دفتر حراس��ت و امور 
محرمانه ش��رکت با این ک��ه تمامی تمهیدات 
لازم برای محافظت از تأسیس��ات آبرس��انی 
را اندیش��یده و اجرای��ی کرده ول��ی همچنان 
گاهی اوق��ات ش��اهد س��رقت ام��وال دولتی 
به خصوص دریچه های تعبیه ش��ده برای آب و 
فاضلاب در سطح شهر هستیم. این سرقت ها 
گاه برای عابران حادثه  آفرین بوده اند. گفتنی 
است در این نشست سرهنگ همتی، فرمانده 
نیروی انتظامی شهرستان ملارد گفت: طبق 
قانون مجازات اس��لامی م��اده 660 هرکس 
ب��دون پرداخت ح��ق انش��عاب آب مبادرت 
به اس��تفاده غیرمجاز کند ع��لاوه بر پرداخت 
خس��ارت به پرداخت یک تا دو برابر خسارت 

وارده محکوم خواهد شد.
وی خاطرنش��ان ک��رد: همچنی��ن س��رقت 
تأسیسات دولتی جرم و سارقان به حبس یک تا 

۵ سال محکوم خواهند شد.
همت��ی در ادام��ه اف��زود: نی��روی انتظامی 
شهرس��تان ملارد آمادگ��ی دارد تا نس��بت به 
دراختیار قرار دادن مامور جهت همراهی با واحد 
اجراییات آبفا نس��بت به ایجاد گشت تلفیقی با 
مشارکت آبفا برای سرکشی تأسیسات آبرسانی 

به طور مداوم اقدام کند.

خانه به خانه

شهرداری باید امکاناتی 
فراهم کند که افراد معلول هم 
بتوانند به بهترین شکل ممکن 
از خدمات ارایه شده به عنوان 
یک شهروند استفاده کنند نه 
این که به رغم صرف هزینه های 
هنگفت در بهسازی و نوسازی 
ایستگاه ها برخی بگویند که 
مطالعات در این مورد شروع 

شده است 


